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 هیچ نهاد و مقامی 
حق ورود به انتخابات را له 

یا علیه کاندیداها ندارد 
معــاون سیاســی اســتانداری تهران گفــت: هیچ 
دســتگاهی از ســوی حاکمیت حق ورود در عرصه 
تصمیم ســازی و تصمیم گیری در امر انتخابات را 
ندارد و فقط هیات های اجرائی و نظارت بر حســب 
قانون وظیفه برگزاری انتخابات را بر عهده دارند.

شــهاب الدین چاوشــی صبح امروز طی سخنانی 
در مراســم آغاز به کار ستاد انتخابات استان تهران 
که در محل ســاختمان اســتانداری برگزار شد، با 
بیــان اینکه موضع مــا موضع قانــون و حمایت از 
حضور گســترده مردم برای برگزاری یک انتخابات 
با شــکوه و در طراز جمهوری اسلامی ایران است، 
تأکید کرد: به هیچ کــس اجازه تخریب و اقدامات 
فرا قانونــی نخواهیــم داد. چارچوب ارتبــاط ما را 
در انتخابــات پایبندی به موازین شــرع و قانون، و 

حاکمیت اخلاق و امانتداری تشکیل خواهد داد.
وی افزود: حق الناس کــه صراحتاً قرآن و ائمه ما 
را به رعایــت آن فرا خوانده انــد و رهبری انقلاب، 
انتخابــات را مصداقی بیّن از آن معرفی نموده اند، 
مورد توجه جدی کلیه دست اندرکاران امر انتخابات 

خواهد بود.
معــاون سیاســی اســتانداری تهران ادامــه داد: 
هیچ نهاد و مقامی طبــق قانون حق ورود به بحث 
انتخابــات را له یــا علیه کاندیداها نــدارد و هرگونه 
موضــع گیری تحریــک آمیز و شــبهه ایجادکردن 
خیانتی بــزرگ در جهت لطمه بــه اعتماد عمومی 

مردم شناخته می شود.
وی با اشــاره به اینکه جمهوری اســلامی همواره 
امانتدار آراء مردم بوده اســت، گفــت: نباید اجازه 
دهیم با تشکیک های بی جهت، انتخاباتی که می 
تواند نماد شکوه و همبستگی یک ملت بزرگ باشد 
در معرض آسیب قرار گیرد. انتخابات گذشته نمونه 
ای کامــل از همراهی و همدلی مردم و مســئولان 
برگــزاری انتخابــات بــود و هیات هــای اجرائی و 
نظــارت در نهایت همدلی بر نتیجه انتخابات مردم 

صحه گذاشتند.
وی همچنین خطاب به فرمانداران و بخشــداران 
اظهــار کــرد: توصیه می کنــم که فرمانــداران و 
بخشــداران در انتخــاب هیــات هــای اجرائــی و 
معتمدین از  موجــه ترین و امین ترین افراد منطقه 
خــود اســتفاده نماینــد و باورهای مردم را نســبت 
به ســلامت انتخابــات بیش از پیــش تقویت کنند 
و اذهــان جامعــه را برای امــر خطیــر انتخابات و 
اســتفاده از حق قانونی شــان در تعیین سرنوشت 

شان آماده نمایند.
معاون سیاسی استانداری تهران تصریح کرد: هیچ 
دســتگاهی از ســوی حاکمیت حق ورود در عرصه 
تصمیــم ســازی و تصمیم گیری در امــر انتخابات 
را نداردو فقط هیات های اجرائی و نظارت حســب 
قانون وظیفه برگزاری انتخابات را بر عهده دارند و 
بقیه دســتگاه ها در اجرای قانون باید کمک کار و 

یاور هیات های مذکور باشند.
چاوشــی در پایان گفت: فضای عادلانه و یکسان 
بــرای همــه کاندیداهــا و طرفداران شــان در امر 
انتخابات از ســوی مجریان انتخابات فراهم است 
اما به هیچ کاندیدا و هواداری اجازه خدشه دار کردن 
قوانین را بــه بهانــه رای آوری نخواهیم داد. همه 
بایــد به قانون تمکین کنند و روش های اخلاقی را 
گاهی  در جامعه دینی پاس بدارند. چراکه ســطح آ
وشــعور مردم بگونه ای بالا رفتــه که به راحتی می 
تواننــد اخلاق مداری را از بی اخلاقی و جوســازی 

های غیرمنصفانه تشخیص دهند.

منتقدان عینک بزنند
رئیس جمهور: بحث ردصلاحیت من شایعه است

حجت الاســلام و المســلمین حســن روحانــی در نهمیــن نشســت خبری 
رئیس جمهور با رســانه های داخلی و خارجی که به مناســبت سالگرد اجرای 
برجام عصر امروز در سالن شــهید بهشتی ساختمان ریاست جمهوری برگزار 
شد، با اشــاره به خدمات شایان توجه آیت الله هاشمی نسبت به انقلاب، نظام 
و کشــور اظهار کرد: آیت الله هاشمی رفسنجانی با صبر، متانت، بیان آرام در 
مسائل مهم سیاسی، روش اعتدالی، عقلانیت، خرد، حوصله  و سعه صدرشان 
و همچنین سکوتشان در هر جا که برای نظام لازم دیدند به ما نشان دادند که 

بهترین روش برای اداره کشور و تعامل با افکار مختلف کدام است.
رئیس جمهور در ادامه نشســت خبری خود با بیان اینکه ما رشد ۷.۴ درصدی 
داشــته ایم، گفت: در منطقه چنین رشدی را نمی شناسیم و در حال حاضر در 
ســطح جهان هم با توجه به شرایط رکود اقتصادی نمونه های خیلی زیادی از 
این رشــد وجود ندارد. البته باید از مردم و کارآفرینان تشــکر کنیم که توانستیم 

در اشتغال قدم بزرگی برداریم گرچه تا مقصد نهایی و مطلوب فاصله داریم.
روحانی اضافه کرد: اینکه در طول یک ســال بیش از ۷۰۰ هزار شغل خالص 
درکشور ایجاد شده نظایر زیادی ندارد و تنها ۶ کشور هستند که در این سال ها 
بالای ۶۰۰ هزار شــغل به طور متوســط ایجاد کرده اند. البته برای کشور ما به 

خاطر انباشت مسایل گذشته نیاز به اشتغال بیشتر است.

هیچ وقت عجولانه کاری نکردیم و نخواهیم کرد
حجت الاسلام والمسلمین روحانی در ادامه نشست خبری با بیان اینکه توافق 
بزرگی که با شش کشور جهان انجام شد آثار جهانی دارد، اظهار کرد: طبیعی 
است در این توافق بزرگ برخی مشکلات پیش بیاید اما در برابر بدعهدی ها با 

قدرت ایستادگی می کنیم.
وی تاکید کرد: مردم مطمئن باشند مقتدرانه عمل کردیم و عمل خواهیم کرد 
اما عجولانه کاری نکردیم و نخواهیم کرد چرا که برای ما منافع ملی اصل است.
رئیس جمهــور در پاســخ به ســوال خبرنگار روزنامه شــهروند مبنــی بر اینکه 
دســتاوردهای برجام برای حاشیه نشینان و فقرای جامعه چیست و پاسخ شما 
به نقدهایی که دســتاوردهای برجام را لوکس عنوان می کنند چه خواهد بود؟ 

گفت: برجام متعلق به همه ملت از جمله اقشار مستضعف جامعه است.
وی افزود:  اگر برجام بیســت و هفت دی ماه ســال گذشــته اجرا نمی شــد و 
تحریم ها نیز به حالت قبلی باقی می ماند و تصاعدی پیشــرفت نمی کرد درآمد 
نفتی امســال ما به حدود ۳۳ هزار میلیارد تومان می رســید اما با اجرای برجام 
تا پایان این ســال درآمد نفتی ما حدود ۷۰ هزار میلیارد تومان خواهد بود و اگر 
این پول را نداشتیم حقوق اقشار مختلف جامعه را از کجا باید تامین می کردیم.

رئیس جمهــور با بیان اینکه آنهایی کــه نقد می کنند، لوکس نقد می کنند و نقد 
لوکس خیلی جایگاه ندارد، خاطر نشــان کرد: کســانی که نقد می کنند باید به 

مردم بگویند اگر برجام نبود چه می شد؟
وی به دســتاوردهای برجام برای حاشــیه نشینان اشــاره کرد و گفت:  حاشیه 
نشینان را بیمه کردیم و 11 میلیون نفر حاشیه نشین که بسیاری از آن ها بیمه 
نداشــتند امروز تحت پوشــش بیمه قرار گرفتند و بهداشــت و درمان به آن ها 
خدمــات می دهد پس برجام و آثــار آن متعلق به همه مردم اســت و موضوع 

برجام یک موضوع ملی است.

بین ما و شورای نگهبان دعوا راه نیندازید
روحانی در ادامه این نشســت در پاســخ به ســوال خبرنگار ایلنا مبنی بر وجود 
زمزمه هایی برای رد صلاحیت رئیس جمهوری در انتخابات 9۶، اظهار کرد: 
ما را با شــورای نگهبان دعوا نیاندازید. روابط ما با شورای نگهبان خوب بوده و 
خوب اســت. اینها شایعات است و انتخابات یک فرآیندی دارد که تا رسیدن به 
آن نیز فرصت فراوانی باقی مانده است. امروز باید برای خدمت به نظام و جامعه 

کمربندهایمان را محکم کنیم.
وی در بخش دیگری از این نشســت با اشــاره ســخنان برخــی درمورد رونق 
اقتصــادی اظهار کــرد: به آنهایی که می گویند در کشــور رکــود وجود دارد و 
می گویند ما چیزی در راســتای رونق اقتصادی نمی بینیم می گویم که عینکی 
برای خود تهیه کنید یــا خود را درمان کنید. حداقل بروید و وضعیت صنعت را 
در ســال گذشــته و از جمله در ذوب آهن ببینید و با امروز مقایســه کنید. البته 
من نمی گویم که در همه جا توفیق حاصل شده است چرا که هنوز بخش های 
غیرفعال در اقتصاد ما بسیار است و ما نیز نمی توانیم تسهیلات را به طور کامل 

در اختیار همه بخش ها قرار دهیم.

متاسفم که موارد حقوق شهروندی عملیاتی نمی شود
رئیس دولت یازدهم در پاســخ به ســوال خبرنگار روزنامه ابتکار در مورد منشور 
حقوق شــهروندی و ضمانت اجرایی آن و همچنین عدم تحقق برخی مفاد آن 
از جمله جلوگیری از حضور محمد خاتمی در مراسم آیت الله هاشمی به عنوان 
یک حق شهروندی گفت:  اینکه در مقام عمل برخی از موارد حقوق شهروندی 

امروز هنوز عملیاتی نمی شود، متاسف هستم.
رئیس جمهــور تصریح کرد: به عنــوان رئیس جمهور همواره مســائل حقوق 
شــهروندی را دنبال می کنم و با وزیر دادگســتری که پیوند بین قوه قضاییه و 
مجریه هستند به طور کتبی و شفاهی همواره این موارد را به طور منظم دنبال 

می کنم. رئیس دولت تدبیر و امید اظهار کرد: برخی مسائل وجود دارد که حل 
آن زمان بر اســت اما ما همه تلاشــمان را می کنیم وحتی می خواهیم برخی 
از امور همین امشــب اجرا شــود و نه فردا اما در عین حال تلاش و توان ما در 
حدی اســت که نیازمند به کمک دیگران هستیم و در برخی موارد نیز نیازمند 
به اجماع نظام هســتیم و من بســیار به آینده امیدوار هســتم که همه تلاش 

هایمان به ثمر بنشیند.

گاهی صداوسیما سخنان من را خلاصه می کند!
رئیس جمهور در ادامه نشست خبری خود در پاسخ به این سوال خبرنگار روزنامه 
رسالت که نه تنها تحریم ها برداشته نشد بلکه ISA هم اعمال شد پس چطور 
اسناد برجام را امضا کردید،  گفت:  فکر می کردم می خواهید بگویید تحریم ها 
بیشتر هم شده است. مقصود ما از آنچه که در برجام آمده تحریم های هسته ای 

است و راجع به بقیه تحریم ها مذاکره نکردیم.
وی تاکید کرد: پس تحریم ها برداشــته شــده اما اینکه آمریکا بدعهدی کرده 
درســت است. درباره ISA بیان شــما رسا نبود چرا که این تحریم جدید نیست 
و اجرا هم نشــده بلکه تمدید یک تحریم است که البته اگر اجرا می شد از نظر 

ما نقض برجام است.
وی با اشاره به سخنرانی خود در 1۶ آذر یادآور شد:  گاهی صدا و سیما جملات 
ما را خلاصه می کند و معنا دقیق مشخص نمی شود. من در آن سخنرانی گفتم 
اگر آمریکایی ها تمدید ISA را بلااثر نکنند این نقض فاحش برجام اســت که 

صدا و سیما برای خلاصه کردن، فقط این بخش آخرش را پخش کرد.
روحانی همچنین بیان کرد: ما در برابر آن تخلف اقدام کردیم و من دستوراتی 
را به وزیر امور خارجه و رئیس ســازمان انرژی اتمی دادم که یکی اجرا شــده و 
دیگری در حال اجرا اســت. قدم ها نســبت به ISA برداشته شده است البته 
ممکن است در آینده بدعهدی هایی را شاهد باشیم. این توافق چارچوبی داشته 

و مکانیزمی دارد که اگر کسی تخلف کرد طبق آن عمل شود.
رئیس دولت یازدهم افزود:  برجام چیزی نیست که یکی که انتخاب شده بگوید 
از آن خوشم نمی آید. روحانی در ادامه تصریح کرد: بعضی ها شب که می خوابند 
منتظرنــد صبح برجام به هم بخورد. ایــن خواب ها چه خاصیتی دارد؟ هی هر 
روز مقاله می نویســند که پایه برجام سست شده است. عده ای در طول این ده، 
بیســت ســال بوده اند که هر چه پیش بینی کرده اند بر عکس شده ولی باز هم 
پیــش بینی می کنند و من نمی دانم ایــن پیش بینی ها چه خاصیتی دارد اما به 
هر حال در برجام حواســمان باید جمع باشــد و جمع خواهد بود و بهتر است به 

جای این بحث ها از فضای ایجاد شده استفاده کنیم.

از نامزدی تندروها حمایت کنیم تا به کارهای غیرقانونی روی نیاورند
عبدالله رمضان زاده سخنگوی دولت اصلاحات درباره  احتمال حضور سعید جلیلی نیز افزود:  از حضور وی باید استقبال کرد زیرا این جریانات به خاطر روحیه افراطی گری که دارند اگر در انتخابات شرکت نکنند 
به حرکت های غیرقانونی روی می آورند باید فضای باز برای گفت و گو با آنها ایجاد کرد و مانع حضور آنها نشــد، اما متاســفانه من رقیبی برای روحانی نمی بینم و حتی مصباح یزدی هم از جلیلی حمایت نمی کند. 
رمضان زاده در تحلیل خود از جریان اصولگرا با اشــاره به این که من اردوگاهی به اســم اصولگرایی نمی شناســم که وجود خارجی داشــته باشــد تصریح کرد:  آنهایی که ادعای اصولگرایی دارند بگویند چه کسی 
اصولگراســت و اصولگرا یعنی چه؟ ما  در تعریف جریان اصلاحات می گوییم ما طرفدار قانون اساســی، اصلاح تدریجی امور، رفتارهای مدنی و آرامش در جامعه هستیم. آنها بگویند اصولگرا یعنی چه؟ آیا ناطق 
اصولگرا اســت یا قالیباف؟ موحدی کرمانی یا جلیلی؟  میر ســلیم یا مصباح یزدی؟ مرحوم عســگر اولادی و مهدوی کنی تا چه میزان مورد اقبال اصولگرایان بوده اند؟ وی افزود: این مشــکل پیش آمده که وقتی 
یک جمعی برخی نهادهای قدرت را دراختیار دارند می خواهند جناح بندی درست کنند که این کار باید تعطیل شود. من متلاشی شدن جبهه اصولگرایی را برای روند توسعه دموکراسی در کشور مضر 

می دانم ما باید دعا کنیم یک جبهه قوی و متشکل از اصولگرایی شکل  بگیرد تا آنها مانع حرکت های افراطی شود. 

سیاسی
سه شــنبه 28 دی مــاه 1395

سوژه روز

بیش از 110 کیلو فضای جدید غنی سازی ایجاد شده است
چهارمین گزارش ســه ماهه اجرای برجام از ســوی وزارت امور خارجه کشورمان دوشنبه شب به کمیسیون سیاست 
خارجی و امنیت ملی مجلس ارایه شــد. بر اســاس گــزارش وزارت خارجه که مربوط به فعالیت های انجام شــده در 
چارچوب برجام است در رابطه را فعالیت های راکتور آب سنگین اراک و بازطراحی راکتور اعلام شده است که "طراحی 
پایه راکتور بازطراحی شــده توســط متخصصان سازمان انرژی اتمی ایران تکمیل شده است". هم چنین این گزارش 
می افزاید که "مذاکره با چین برای انعقاد قرارداد بازطراحی مفهمومی به مراحل پایانی رســیده اســت و مذاکره بر سر 
تعیین نوع ســوخت راکتور ادامه دارد. این گزارش اعلام می کند کــه علاوه بر صادرات مازاد بر 1۳۰ تن از دخایر آب 

سنگین ایران، صادرات محصولات جانبی آب سنگین آغاز شده است. گزارش وزارت خارجه تایید می کند که تعهدات مربوط به بال دیگر فردو طبق 
پاراگراف های ۴۷-2 و ۴8-2 که یک سال زمان برای اجرای این تعهد فرصت بود در موعد مقرر انجام شده است. اقدامات مربوط به بال مورد اشاره 
در فردو مبتنی بر جمع آوری کلیه زیرســاخت  ســانتریفیوژها در این بال است. هم چنین این گزارش تایید می کند که 1۳۰ تن اورانیوم طبیعی در ازای 
۳8 تن آب ســنگینی که به روســیه فروخته شد،  خریداری شده است و مجوز این خرید از سوی کانال خرید برجام صادر شده است. ایران پیش از این 
در چارچوب برجام بیش از 2۰۰ تن مواد از قزاقستان وارد کرده بود. این گزارش با اشاره به اختلاف نظر ایران و 1+5 بر سر محاسبه رسوبات اورانیوم 
غنی شده اعلام کرده است که "بر اساس دو مصوبه کمیسیون مشترک برجام میان ایران و 1+5 نسبت به شرایط عدم محاسبه میزان صفحات سوخت 
پرتو داده شده و نیز رسوبات موجود در کارخانه تولید سوخت غنی شده اصفهان )EUPP( در زمره ۳۰۰ کیلو ذخایر مواد غنی شده ایران توافق شد. 

واکنش روز

اینکه هر کار دولت شائبه انتخاباتی پیدا می کند، منطقی نیست
سید شهاب الدین چاوشی رئیس ستاد انتخابات استان تهران درخصوص حاشیه های مطرح شده نسبت به بخشنامه 
19 ماده ای و اینکه برخی این بخشــنامه را انتخاباتی قلمداد می کنند، اظهارداشــت: وزارت کشور یک روندی دارد، 
دولت هم کارهای جاری و روتینی دارد و این ها را که نمی شود متوقف کرد، هر دستوری و تصمیمی در رابطه با کارهای 
دولت ممکن اســت از ســوی مخالفین شائبه انتخاباتی داشته باشــد این ها منطقی نیست، دولتی که مستقر است و 
وظایف قانونی خود را باید انجام دهد و طبق آن دســتورالعمل و بخشــنامه ای می فرستد چیز روشن و بدیهی است و 
وزارت کشــور هم در این رابطه توضیح داده اســت. وی تاکید کرد: ما در رابطه با برقراری ارتباط با مردم و پاسخگویی 

به خواســته و ابهامات مردم وظیفه داریم و این وظیفه برای دیروز هم نیســت از گذشــته داشته ایم، اکنون تاکید کرده اند که برای انجام این وظایف 
وقت کافی گذاشته شود، برخی غفلت می کنند که با آنها تاکید شده وقت بگذارند مردم وقتی شبهی دارند باید توضیح داده شود مسئولیت ما اقتضا 
می کند که پاسخگوی مردم باشیم و اینکار، چه بخشنامه باشد و چه نباشد جز وظایف ذاتی ما است. گفتنی است وزارت کشور در آستانه دهه فجر با 
ابلاغیه ای خطاب به زیرمجموعه های استانی خود، دستوری مبنی بر »اطلاع رسانی و تعامل مستقیم با مردم« صادر کرده است و همین موضوع 
باعث شد برخی آن را مصداق ورود زودهنگام به انتخابات تلقی کردند. پیش از این نیز علی اصغر احمدی معاون سیاسی وزیر کشور در این خصوص 
گفته بود: من قطعا می گویم که این موضوع انتخاباتی نیست. وزارت کشور تنها کارش انتخابات نیست و وظایف دیگری هم دارد. وی افزود: تهیه 

این ابلاغیه در حوزه معاونت سیاسی نبود. 


